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Raadsadviescommissie Algemene Bestuurlijke Aangelegenheden
Gemeente Valkenburg aan de Geul 
Verslag van de vergadering de dato 3 februari 2020

Aanwezig
Voorzitter: W. Weerts
Griffier: J. Pluijmen 
Leden: N. Dauven(AB), M. Knubben(CDA), J. Kleijnen(VSP), C. Fulmer-Bouwens(PGP) en B. Rooding-Eurlings(VVD)
College: burgemeester J. Schrijen en algemeen directeur/gemeentesecretaris G. Reehuis
Directie: ---
Ambtenaren: ---

Afwezig: ---

*plaatsvervanger(ster) voor een afwezig lid
De geluidsbestanden en andere bijlagen van deze vergadering kunt u raadplegen bij de betreffende agendapunten in iBabs.

Nr. Onderwerp Behandeling

1. Opening en mededelingen De voorzitter opent de vergadering. Hij heet de aanwezigen van harte welkom – in het bijzonder de nieuwe 
gemeentesecretaris de heer Guido Reehuis voor wie het vandaag de eerste vergadering is - en meldt aanwezigheid 
conform bovenstaand overzicht.

2. Vaststelling van de agenda / aanmelden 
punten voor de rondvraag

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

De fracties CDA, VSP en PGP hebben vragen ingediend voor de rondvraag. Het overzicht is in iBabs geplaatst. De 
vragen worden behandeld onder agendapunt 9 . 

3. Spreekrecht Burgers Voor het spreekrecht zijn geen aanmeldingen ontvangen.

4. Vaststellen van het verslag van de 
commissie ABA de dato 25 november 2019

Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn geen op- of aanmerkingen ontvangen. Het verslag wordt 
ongewijzigd vastgesteld. 
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5. Actielijst
 

De meest geactualiseerde actielijst is in iBabs geplaatst. 

Inbreng lid J. Kleijnen inzake misdaad anoniem.

Beantwoording burgemeester J. Schrijen:
 Over dit thema heeft vandaag een overleg plaatsgevonden, dit overleg vindt maandelijks plaats met de Zuid-

Limburgse burgemeesters. Er is besloten dat een van de deelnemende gemeenten een poosje ervaringen opdoet. 
Hierbij moet men denken aan zes of negen maanden. De burgemeester zal halverwege 2020 een update geven. 
De politie heeft natuurlijk eigen kanalen en de vraag is wat de meerwaarde is van dit aparte kanaal.

Inbreng lid J. Kleijnen inzake Via Valkenburg en het gemeentelijke magazine.

Beantwoording burgemeester J. Schrijen:
 Met de fractievoorzitters is gesproken over de invulling van het gemeentelijke magazine. Het merendeel van de 

fractievoorzitters heeft aangegeven dat men de politiek daar buiten moet houden omdat de fracties daar hun 
eigen kanalen voor hebben. De burgemeester is het met de fracties eens dat men moet voorkomen dat het 
gemeentelijk magazine te politiek wordt ingekleurd. 

 Naar het idee van de gemeente Gulpen-Wittem wordt aan de hand van een format met vaste vragen aan de 
individuele raadsleden wel de gelegenheid geboden om zich te presenteren. Verder kijkt de griffie in overleg 
met de afdeling communicatie naar wat er in een raadsvergadering aan de orde is geweest. In het aansluitende 
presidium kunnen de fracties zometeen kennisnemen van een voorbeeld van hoe dit kan worden weergegeven. 
Hiermee komt men toch voor een deel tegemoet aan de wensen van de fractie VSP omdat in de besluitvorming 
naar voren komt welke raadsleden ergens vóór of tegen waren. De argumenten hierbij worden niet weergegeven 
omdat er dan een discussie kan ontstaan over het feit of iets al dan niet goed is verwoord.

De voorzitter constateert dat lid B. Rooding-Eurlings op dit moment niet wenst te reageren op de oproep van lid 
J. Kleijnen.

Reactie lid J. Kleijnen. 

Voor het overige wordt de actielijst voor kennisgeving aangenomen.

6. Voorstel betreffende Wnra (Wet 
normalisering rechtspositie ambtenaren) 
ten behoeve van de griffie

Er wordt geen gebruik gemaakt van de eerste termijn.

De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad (hamerstuk).
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7. Bespreekpunten:
7.a Concept beleidsplan Politie 2020-2023 Toelichting burgemeester J. Schrijen:

 In de vorige commissievergadering is gesproken over het concept beleidsplan Politie 2020 – 2023 in eerste 
aanleg. Vervolgens is er een overzicht gemaakt van de inbreng van de verschillende fracties en die reacties zijn 
verwerkt in een concept reactie aan de regioburgemeester Eenheid Limburg. Deze concept reactie ligt nu voor. 
De vraag is of de fracties zich hierin kunnen vinden of dat men van mening is dat er nog iets moet worden 
aangepast.

Inbreng leden M. Knubben, C. Fulmer-Bouwens, N. Dauven en J. Kleijnen.

Beantwoording burgemeester J. Schrijen inzake: 
 De burgemeester constateert dat lid J. Kleijnen voorstelt om de suggestie - om in het kader van het grote aantal 

Duitse en Engelse toeristen tijdens Kerststad Valkenburg Duitse- en Engelse politieagenten te laten patrouilleren 
- wil schrappen. Maar net als de andere fracties van de gemeente Valkenburg aan de Geul zijn de raadsleden van 
de gemeente Maastricht, de raadsleden van de Heuvellandgemeenten, de raadleden in de gemeenten in de 
Westelijke Mijnstreek, de raadsleden van de gemeente Heerlen en de raadsleden van de gemeente Roermond 
allemaal van mening dat men te maken heeft met de verdeling van schaarste. Dit betekent dat de armoede 
overal wordt neergelegd. 

 Het is misschien terecht dat lid J. Kleijnen vindt dat het te weinig is voor de gemeente Valkenburg aan de Geul 
maar als Limburg er tien agenten bij krijgt, dan lost dit nog niets op. Want het gaat echt om grote aantallen. Op 
dit moment is de politie bezig met een hele inhaaloperatie. Er stromen agenten uit omdat ze op leeftijd zijn en 
andere mensen zijn nog bezig met hun opleiding en daar wordt nu landelijk hard aan getrokken.  De 
burgemeester is het met lid M. Knubben eens dat als de uitstroom groter is dan de instroom, er dan misschien 
financiële middelen zijn om dit op te kunnen pakken.

 De opmerkingen van lid J. Kleijnen tijdens de vorige commissievergadering zijn verwoord in de concept reactie 
aan de regioburgemeester. Een voorbeeld hiervan is de term hufterig gedrag. De burgemeester is dan ook van 
mening dat lid J. Kleijnen zich zou moeten herkennen in hetgeen in de reactie staat. Als dit niet het geval is dan 
verneemt de burgemeester dat graag.

 De burgemeester vraagt of de commissie het met lid J. Kleijnen eens is dat de suggestie moet worden geschrapt.
 Als algemeen gevoel neemt de burgemeester in ieder geval de opmerking van lid M. Knubben mee over de 

wijkagenten. Als de fracties hem het mandaat geven om dit krachtiger te formuleren dan wordt die zinsnede 
aangepast. Want de burgemeester is het met lid M. Knubben eens dat de wijkagenten minder taken op zich 
moeten nemen en dat ze zich moeten beperken tot hetgeen een wijkagent moet doen.

 Lid N. Dauven vroeg of het college nog iets heeft gehoord van anderen. Naar aanleiding van een krantenartikel 
heeft de burgemeester hier met de eenheid chef over gesproken en toen gaf ze aan dat dit een leuk idee is. Op 
de vraag wat de eenheid chef hiervoor over heeft wees zij op de discussie in de gemeente Schouwen-Duiveland 
en de gemeente die daarnaast ligt. Want eerst heeft de gemeente betaald en nu vraagt men of de politie het wil 
betalen.

 Richting lid J. Kleijnen merkt de burgemeester op dat het niet de politieagenten zijn, het zijn de vrijwilligers 
die men kan vragen. Het is mogelijk vrijwilligers uit het land te halen en ook uit Eenheid Limburg. Dit model 
wordt dan ook niet helemaal afgewezen, maar dan gaat het uiteindelijk over de vraag wie het verblijf moet 
betalen. 

 Op dit moment heeft de burgemeester hier geen andere antwoorden op. Omdat dit soort bewegingen helemaal 
naar de bovenlaag binnen de politie (de nationale korpschef) gaan is hier iets meer tijd voor nodig, maar hij 
komt hier zeker op een ander moment nog op terug.
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Reactie leden J. Kleijnen en M. Knubben.

De voorzitter concludeert dat de fracties zich kunnen vinden in de suggesties ten aanzien van de opgestelde concept 
reactie en dat de burgemeester wordt gemandateerd om de concept reactie dienaangaande aan te passen.

Schriftelijke aanvulling: de reactie aan de regioburgemeester Eenheid Limburg is als bijlage toegevoegd aan het 
verslag.

7.b Stand van zaken samenwerking Mededelingen burgemeester J. Schrijen inzake:
 In de krant heeft men kunnen lezen dat vorige week een bijeenkomst heeft plaatsgevonden rondom het UNESCO 

verhaal. Daarin stond dat er nu geen sprake meer is van UNESCO erfgoed maar dat dit is gewijzigd in UNESCO 
Global Park. Verder werden de voor- en de nadelen, de mogelijkheden en de kansen geschetst. 
Men zou dit kunnen doen daar waar krijt of mergel voorkomt in het Heuvelland, in Kanne, in de gemeenten 
Tongeren en Heers in België en in Aken. Bij die bijeenkomst waren een aantal buitenlandse burgemeesters 
aanwezig. Eigenlijk is afgesproken om hier eerst eens rustig naar te kijken en nu niet teveel van bovenaf te doen 
maar te kijken of er partijen zijn die kunnen zorgen voor een beweging van onderop. Want moet niet alleen een 
ding van de overheden zijn, het moet meer zijn. Als men zo’n erkenning zou willen moet men echt al een poos 
bezig zijn.
In het krantenartikel werd met name ingezoomd op de gemeenten Gulpen-Wittem en Maastricht die het meest 
terughoudend waren.

 Rondom de zaken in het middengebied is afgesproken dat wethouder Bisschops daar verslag van doet.
Er heeft een bijeenkomst plaatsgevonden en daar is afgesproken om in elk geval te proberen om vanuit de 
uitvoeringsagenda iets te doen met het zogenaamde ‘laaghangend fruit’. Daar moet men niet teveel structuur 
op zetten, maar vanuit een aantal gemeenten die op de vier terreinen willen meedoen moet men trekkers 
benoemen, met daaromheen overleggen van bestuurders uit de verschillende gemeenten. Die moeten vervolgens 
kijken naar hetgeen als laaghangend fruit is omschreven en zaken uitvoeren zonder te lang te dralen.
Daarnaast is ook gesproken over samenwerking op Zuid-Limburgse schaal en daarvan is gezegd dat men die 
zaken uit elkaar moet houden. Het een is immers tactisch operationeel en het ander is strategisch.
De burgemeester kan de vraag van lid J. Kleijnen of hetgeen in de Polfermolen is besproken wordt meegenomen 
in de rest van het verhaal niet beantwoorden. Voor de uitwerking zijn vier thema’s bedacht en daar zijn 
opmerkingen over gemaakt. De mensen die de presentatie hebben verzorgd hebben dat ook genoteerd. Komende 
week zitten de gemeentesecretarissen bij elkaar om te kijken hoe men op die vier thema’s aan het werk kan en 
hoe men het zo kan organiseren dat er geen tijd verloren gaat met het aanbrengen van structuren, maar dat 
men moet proberen de dingen gewoon te doen. De gedane suggesties zullen ongetwijfeld in de overleggen van 
bestuurders terechtkomen.

Reactie lid J. Kleijnen.

8. Gewestelijke aangelegenheden Burgemeester J. Schrijen heeft geen aanvullende zaken te melden.
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9. Rondvraag Door de fractie CDA is de volgende vraag ingediend:

Zoeksysteem gemeentelijke website
Het zoeksysteem op de gemeentelijke website is wat betreft de raads- en commissiestukken niet klant-, 
respectievelijk burgervriendelijk. Is het mogelijk om op de hoofdpagina van de website een directe link te plaatsen 
naar het RIS (raadsinformatiesysteem)? 

Beantwoording burgemeester J. Schrijen: 
 Hetgeen de fractie CDA schetst wordt erkend. Zoals in de toegevoegde notitie is aangegeven gaat de nieuwe 

website begin maart online. Bij de opmaak van de nieuwe website wordt de zoekfunctie zo ingericht dat dit 
gemakkelijker gaat. Als de website online is wordt gekeken of dit naar ieders welbevinden werkt. Mocht dit niet 
het geval zijn dan wordt daar nog aan gewerkt.

(aanvulling vanuit griffie: zie bijlage met notitie over laatste stand van zaken nieuwe website gemeente)

Door de fractie VSP zijn de volgende vragen ingediend:

Verkeersveiligheid 
Wij maken ons grote zorgen over de steeds toenemende verkeersonveilige toestanden in Valkenburg a/d Geul. En 
het is beslist niet de eerste keer dat wij dit aan de orde stellen.  Er wordt o.a. veel te hard gereden. Zeker op de 
plaatsen binnen de bebouwde kom, waar een maximale snelheid van 50 km toegestaan is en in de buurten waar de 
maximale snelheid 30 km per uur bedraagt. De toegestane snelheden worden door veel automobilisten te vaak 
overschreden. Maar ook motorrijders, grote landbouwvoertuigen en scootergebruikers houden zich niet aan de 
toegestane snelheid. Valkenburg aan de Geul lijkt soms wel op een groot racecircuit en het lijkt wel een grote 
vrijstaat voor verkeershufters.

Ook willen wij de toenemende roekeloosheid/onoplettendheid van automobilisten expliciet onder uw aandacht 
brengen. Het gebruik (niet handsfree) van de GSM in de auto neemt ongekende vormen aan. Bellen en appen zijn 
aan de orde van de dag. Deze mensen veroorzaken hierdoor zeer onveilige situaties.

Bovendien zijn er helaas de nodige verkeershufters die blijkbaar geen respect hebben voor mensen die willen 
oversteken op een zebrapad en gewoon door racen. Het feit dat zoveel mensen de verkeersregels grootschalig aan 
hun laars lappen heeft, in onze ogen, te maken met het feit dat er niet voldoende handhavend wordt opgetreden 
binnen onze gemeente. 
De veiligheid van de andere (langzame/kwetsbare) verkeersdeelnemers komt hierdoor steeds meer in het gedrang. 
Het kan bij ons als VSP gewoon niet dat:
 Er mensen zijn die geen enkel respect bij voetgangersoversteekplaatsen hebben voor mensen die willen 

oversteken;
 Er nog altijd automobilisten, scooters- en motorgebruikers die soms als gekken scheuren door vooral buurten 

waar een maximum snelheid van toepassing is van 30 km of 50 km per uur en zelfs in voetgangersgebieden;
 Dat er steeds meer roekeloos gedrag voorkomt in het verkeer, omdat men bezig is met het niet handsfree 

gebruik van mobiele telefoons en dergelijke apparatuur. Het lijken soms wel mobiele kantoren die je op de weg 
tegenkomt. Ook fietsers maken zich hier steeds meer schuldig aan. Vooral de schoolgaande jeugd. Dit zorgt 
gewoon voor verkeersonveilige situaties, terwijl het gewoon verboden is;
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 Maar ook schoolgaande jeugd die al fietsend naar school gaan elke verkeersregel gewoon aan hun laars lappen 
en denken dat zij de gehele breedte van een weg in beslag kunnen nemen leiden tot verkeersonveilige situaties. 
Hier ligt een primaire taak weggelegd voor ouders en scholen.

Het wordt de allerhoogste tijd dat er m.b.t. verkeersonveilig gedrag binnen deze gemeente eindelijk eens meer 
werk gemaakt wordt van handhaving. Verkeershufterig gedrag dient tot in de kiem gesmoord te worden. Wij worden 
overstelpt met klachten vanuit alle kernen van Valkenburg aan de Geul. Mensen klagen steen en been. De 
leefbaarheid en de veiligheid is volgens hen in het geding. Een van de meest gehoorde klachten is dat de politie, als 
het op verkeersveiligheidsaspecten aankomt, in geen velden of wegen te bespeuren is.

N.a.v. het bovenstaande de volgende vragen:
1. Is het college bereid om er zorg voor te dragen dat er structureel handhavend opgetreden gaat worden tegen 

automobilisten, landbouwvoertuigen, motorrijders, gebruikers van scooters en fietsers die de verkeersegels aan 
hun laars lappen?

2. Is het college bereid, op zeer korte termijn hierover in overleg te treden met de politie 
(Verkeershandhavingsteam Zuid Limburg)? 

3. Is het college bereid in contact te treden met alle scholen in Valkenburg aan de Geul met als doel dat er meer 
aandacht besteed gaat worden aan het onveilige gedrag van scholieren in het verkeer? Tevens kunnen zij de 
scholieren dan voorlichten m.b.t. het gevaar wat gemotoriseerd (roekeloos) verkeer met zich mee kan brengen.

4. Is het college bereid met de provincie in contact te treden om te komen tot meer veiligheid op de provinciale 
wegen die door onze gemeente lopen o.a. door snelheidscontroles, terugbrengen maximumsnelheid (Oud 
Valkenburg), aanpassingen infrastructuur en voorzien van veilige oversteekplaatsen (zebra’s) indien mogelijk 
met middengeleiders?

Beantwoording burgemeester J. Schrijen: 

 Deze vragen zijn al eens eerder schriftelijk aan de orde gesteld en die antwoorden veranderen niet. 
 Zoals eerder toegezegd heeft de burgemeester dit meegenomen richting het overleg met de politie. De reactie 

hierop is dat als een wijkagent een tussen half uur heeft, hij de lasergun pakt en op een plek gaat staan waarvan 
wordt gezegd dat daar te hard gereden wordt.

 Soms hangt de gemeente smileys op en op andere momenten worden er metingen gedaan zonder dat men een 
smiley ziet. Op die manier wordt inzichtelijk hoe hard er gereden wordt. Dit geeft vervolgens de procentuele 
waardes weer. Als blijkt dat er op bepaalde locaties structureel echt te hard gereden wordt dan wordt het 
verkeershandhavingsteam ingezet, maar dit gebeurt niet elke week omdat dit team aan het werk is voor het 
district.

 Kortom, deze zaken worden besproken in het overleg met de politie en de politie probeert hierin acties te 
blijven doen. 

 In de toekomst wordt een nieuw mobiliteitsplan vastgesteld. Daarvan hoopt de burgemeester dat dit zal helpen, 
zeker als het gaat over verkeersveiligheid voor schoolgaande jeugd, etc. De wethouder verkeer zet zich in ieder 
geval actief in om bij elke school zaken als het verkeersexamen geregeld te krijgen. Het is de bedoeling om 
zaken rondom de verkeersveiligheid in het mobiliteitsplan in kaart te brengen en te kijken of het mogelijk is nog 
iets te doen door middel van infrastructurele maatregelen. Maar soms vinden de inwoners dat er teveel 
drempels zijn etc. dus het heeft altijd twee kanten. Daarnaast heeft het inrichten van 30 km zones niet de 
prioriteit.
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 Om het gedrag van mensen te veranderen is veel geld nodig. Als de burgemeester elke keer opnieuw met 
dezelfde boodschap naar de politie gaat dan gaat de kracht daarvan verloren.

Reactie leden J. Kleijnen en N. Dauven.

Door de fractie PGP zijn de volgende vragen ingediend:

Stand van zaken wijkscans
1. In het verleden zijn wijkscans uitgevoerd. Graag een reactie van het college wat hiermee gebeurd is en of het 

zinvol is dit weer te herhalen?
2. In het verleden is veel energie gestopt in het oprichten van WhatsApp buurtpreventiegroepen. Is er zicht op 

hoeveel groepen momenteel actief zijn en op welke manier zij ondersteund worden? 

Beantwoording burgemeester J. Schrijen: 
 Bij het opstellen van het integrale veiligheidsplan is middels enquêtes een wijkscan gemaakt nadat dit vroeger 

ook al eens is gebeurd. Dit is als input gebruikt voor het integrale veiligheidsplan en dat zal in april 2020 gereed 
zijn. Dit is een gezamenlijk plan van de vijf gemeenten van Basisteam Heuvelland maar elke gemeente heeft 
natuurlijk wel zo zijn eigen bijzonderheden; zo heeft Valkenburg bijvoorbeeld het uitgaansgebied. Over die 
bijzonderheden wordt in het plan van de betreffende gemeente iets aparts gezegd. Er is echter aangegeven dat 
het voor het basisteam beter is als de plannen in grote lijnen hetzelfde zijn.  
De wijkboa’s zijn het afgelopen jaar gestart met spreekuren in alle wijken. Daarvan is afgesproken dat als die 
een tijd bezig zijn wordt geëvalueerd wat dit oplevert. 
Op basis van het integrale veiligheidsplan en de input van burgers bij de spreekuren van de boa’s kan worden 
bekeken of het nodig is aparte acties te ondernemen op wijkniveau.

 De Whatsapp groepen zijn mede aangezwengeld binnen de kernoverleggen. In allerlei kernen is (op IJzeren na) 
minimaal een Whatsappgroep. In sommige kernen zijn er zelfs drie of vier groepen. Desgewenst kan de 
burgemeester dit een volgende keer beter specificeren. Als het gaat over burgernet geeft de burgemeester aan 
dat dit een meldsysteem van de politie is. Via dit systeem worden burgers bijvoorbeeld opgeroepen om naar een 
persoon in bepaalde kleding uit te kijken. Volgens de burgemeester moet men dit voor Valkenburg aan de Geul 
(als gebied met kleine gemeenschappen) eens opnieuw leven in blazen. Daarvan is afgesproken om hier bij TV 
Valkenburg in de rubriek van de gemeente aandacht aan te geven.  

Voor de volledigheid wijst de voorzitter op de notitie over de nieuwe website die als bijlage is toegevoegd aan het 
agendapunt rondvraag (zie ook 1e rondvraag) 
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10. Sluiting Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter rond uur 19.41 uur de vergadering. Hij dankt de aanwezigen voor 
hun inbreng.

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissies Algemene Bestuurlijke Aangelegenheden op 23 maart 2020.

W. Weerts, J. Pluijmen,
voorzitter   griffier


